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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

بازهم  اظهارات متناقض رئیس کل! 
روزنامه شرق

ظاهرا ســریال اظهارات  متناقض مســئولان اقتصادی به ویژه مدیران 
بانــک مرکزی تمامی ندارد! پس از تناقض گویی هــای عجیب درباره میزان 
مطالبات کشــورمان و اعلام اعدادی از 150 تا 23 میلیارد تومان،تک نرخی 
شــدن ارز هم به این مجموعه اضافه شد! شرق در این باره نوشت: درحالی که 
دو روز گذشته رئیس کل بانک مرکزی از برنامه یکسان سازی نرخ ارز ظرف 
هشــت تا 10 ماه آینده خبر داده بود، دیروز با بیان اینکه یکسان سازی نرخ 
ارز پیش نیاز اصلی توســعه اقتصادی کشــور است، تأکید کرد: بانک مرکزی 
مقدمــات نرخ تعادلی ارز را فراهم کرده اســت و در چهــار یا پنج ماه بعد از 
رفع تحریم ها نرخ ارز یکسان ســازی خواهد شــد و مشــکلی در این زمینه 
نیســت. کفایت منابع ارزی و ارتباطات کارگزاری، دو الزام یکسان سازی ارز 
 اســت که موضوع ارتباطات کارگزاری بعد از تحریم ها برقرار خواهد شــد...

  مشابه این تناقض گویی ها در خصوص منابع ارزی کشور هم رخ داد. در چند 
روزی که خبر منابع ارزی بلوکه شده منتشر شد، سیف میزان ارزهای بلوکه شده 

که امکان واریز به خزانه را ندارند کمتر از معاون ارزی خود اعلام کرد.
دولت بدهکار است، باید لبنیات گران شود! 

روزنامه آرمان
ماجــرای گران شــدن چند بــاره لبنیات و زمزمه گران شــدن تازه،در 
آرمان اینگونه روایت شــده : دولت در پرداخــت یارانه  به دامداران، به موقع 
عمــل نکــرد، گرچه قرار بود دولت بــه دامداران در هر کیلــو، 190 تومان 
پرداخــت کنــد. کار تا جایــي پیش رفت که دولت تا اواســط ســال 93، 
 چیــزي نزدیک بــه بیش از 500 میلیارد تومان به دامداران بدهي داشــت.

 امــا صنایــع لبنــي حاضر به خرید شــیر خام بــه قیمــت 1440 تومان 
نشــدند، چراکه لازمه خرید شــیرخام به قیمت مصــوب را افزایش قیمت 
محصولات خود مي دانســتند و بر همین اســاس با ادامه شــرایط فوق، از 
ماه هاي ابتدایي امســال پیش بیني مي شــد قیمت محصــولات لبني تا 10 
درصــد افزایش یابد ولــي تصمیم بر این بود که اگر تا پــس از ماه رمضان 
 تــورم به 10 الــي 12 درصد کاهش یابــد، افزایش قیمت منتفي شــود...
ســرانجام با تمام تایید و تکذیب ها، روز گذشــته اعلام شد که افزایش 10 
درصدي قیمت محصولات لبني رســما آغاز شــده اســت. به نظر مي رسد 
افزایش 10 درصدي محصولات لبني، تنها راه چاره خروج دولت از بن بست 
بدهي هایش باشد، گرچه محمد فرید، عضو هیات مدیره انجمن صنفي صنایع 
لبني چندي پیش در این خصوص گفته بود: »بر اساس بررسي هاي صورت 
گرفته و گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامي قدرت خرید مردم 
پس از حذف یارانه ها در سال 1389 کاهش یافته و در حال حاضر توان خرید 
مردم به حدي نیست که پتانسیل افزایش قیمت لبنیات وجود داشته باشد. 

یارانه بدهید تا کام مردم شیرین تر شود!
هیجــان و جو زدگی درباره توافقی پر ابهام و ناقض بســیاری از خطوط 
قرمز کماکان ادامه دارد تا آنجا که عده ای هنوز چیزی بدست نیامده ،دنبال 
هزینه کرد آن هســتند! با اینکه تقریبا هیچ کارشــناس اقتصادی نیست که 
پرداخت یارانه به شکل مکنونی را به ویژه به ثروتمندان خلاف منطق اقتصادی 
نداند،آرمــان از قول یک نماینده مجلس نوشــت: در مرحله تازه ای از حذف 
تعدادی از یارانه بگیران بنابر تکلیف دولت تعدادي حذف شدند. گرچه بنا به 
اظهارات مســئولان این تعداد باید از افراد متمکن جامعه باشند، اما خبرها 
 حاکي از آن است که تعدادي از اقشار کم درآمد نیز شامل این حذف شده اند.

 ابراهیــم نکو نماینده مجلس مي گوید این اشــتباهات به این دلیل اســت 
کــه وزارت تعاون به عنوان مجري این شناســایي ها بــه تنهایي نمي تواند 
ایــن مهم را بر عهــده بگیرد چون ایــن وزارتخانه بر اســاس فرمول هایي 
 کــه براي خــودش قابل قبول اســت اقدام بــه چنین کارهایــي مي کند.

 ابراهیم نکو، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در گفت وگو با »آرمان« گفت: 
برخي از افراد از این گردونه در حال خارج شــدن هســتند و این به نوعي با 
شعارهاي شفاف سازي دولت مغایر است. وي افزود: این حرکت ها مي تواند مغایر با 
 سیاست هاي کاري دولت باشد و این موضوع عیدي خوبي براي مردم نخواهد بود. 
این در حالي است که در شرایط کنوني بحث به ثمر نشستن نتیجه مذاکرات 
وجود دارد و در پي آن براي مردم انتظاراتي ایجاد شــده اســت که وضعیت 
معیشــتي آنها بهتر شــود، ولي چون در حال حاضر در ابتداي راه هســتیم 
 این اقدامات مي تواند تا حدی موجب بروز برخی نگرانی ها نزد مردم شــود.

 ابراهیم نکو اظهار داشــت: به نظر من دولت مي خواهد به مرور زمان جمعي 
از افراد را از دریافت یارانه نقدي حذف کند ولي با توجه به شرایط کنوني که 
هنوز آثار مثبت توافقات بر ســفره هاي مردم خود را نشان نداده است، اقدام 
به چنین کاري نه تنها مثبت نیســت بلکه مي تواند بسیار مضر هم باشد، به 
همین دلیل نظر من این است که دولت اجازه دهد تا سال آینده این وضعیت 

ادامه پیدا و به گونه ای آن را مدیریت کند.
انتقاد جمهوری از خودش!

روزنامه جمهوری اسلامی
چنــد روز پس از آنکه جمهوری نســبت به اختــلاف در رقم پول های 
بلوکه شــده، در یادداشــتی مستند و مســتدل انتقاد کرد،ظاهرا اتفاقی رخ 
داده و ایــن روزنامه به تخطئه موضع و اقدام گذشــته خــود پرداخته و در 
ســرمقاله خود از پیگیری رقم دقیق پول های بلوکه شــده توســط رسانه ها 
انتقاد کرد.! این روزنامه حامی دولت نوشــت: واقعیت این اســت که جامعه 
ایــران طی چند روز گذشــته و پــس از اعلام رقم منابع ارزی بلوکه شــده 
در خارج، درگیر کشــمکش رســانه ای پردامنه ای شــد که اگــر با نگاهی 
 بی طرفانه به آن بنگریم، روشــن خواهد شــد که مجادله ای بی حاصل بود.
سخن بر سر این نیست که مردم حق ندارند از مقدار منابع ارزی کشورشان 
که به علت تحریم ها خارج از کشور بلوکه شده اطلاع داشته باشند یا رسانه ها 
نبایــد این موضوع را پیگیــری کنند بلکه ایراد در نیت و هدفی اســت که 
 برخــی از پرداختن هیجانی و پردامنه به این قبیل مســائل دنبال می کنند.
شفافیت و گردش آزاد اطلاعات به ویژه در مورد مسائل مرتبط با عموم مردم 
و منافع ملی، کلید پویایی و بلوغ جامعه است اما باید به این نکته نیز توجه 
داشــته باشیم که موضوعی مانند رقم دقیق منابع ارزی بلوکه شده به لحاظ 
پیچیدگی ها و ظرافت هایی که در تعاریف و دسته بندی های دارایی ها، ذخائر و... 
وجود دارد از جمله مسائل فنی است که توضیح جزئیات آن خارج از حوصله 
افکار عمومی و متناســب محافل کارشناسی است. به همین خاطر نیز طرح 
پردامنه، دنباله دار و حساسیت آفرین چنین موضوعی در سپهر عمومی جامعه 
بدون شک یا از غفلت است یا با نیت و هدف سیاسی، چرا که روز دوشنبه و 
پس از آنکه بانک مرکزی جزئیات منابع ارزی و بلوکه شــده را منتشر کرده، 

مشخص شد که مجادلات و ابهامات بی فایده و اساس بوده است.
بازگشت چراغ خاموش  بنزین پتروشیمی 

روزنامه وطن امروز
وطن دربــاره تولید و توزیع مجدد بنزین پتروشــیمی نوشــت: دولت 
بعــد از یــک ســال از تصمیم خود مبنی بــر حذف بنزین پتروشــیمی ها 
عقب نشــینی کــرد. تصمیم جدید دولــت در حالی عملیاتی می شــود که 
مســوولان بارها و بارها بر آلوده بودن بنزین تولید داخل تاکید کرده بودند. 
حال پس از گذشــت بیش از یک ســال از اعلام ممنوعیت استفاده از بنزین 
پتروشــیمی به بهانه آلایندگی، به تازگی همزمان با واردات گســترده بنزین 
 غیراســتاندارد، بنزین پتروشیمی بندر امام به چرخه مصرف بازگشته است...

یادآوری این نکته نیز بی وجه نیســت که کمیســیون های انرژی، بهداشت 
و اصــل 90 مجلس ادعای ســازمان محیط زیســت مبنی بــر تاثیر کاهش 
 آلودگی هوای تهران با توقف تولید و توزیع بنزین پتروشــیمی را رد کردند. 
گزارش کمیسیون اصل 90 مجلس به دلایل نامعلومی در هیات رئیسه مجلس 
باقی مانده و قرائت نمی شود. پتروشیمی های تولیدکننده بنزین در مالکیت 
دولت قرار داشــته اند و به دلیل تفاوت نرخ ارز دولتی و آزاد، بهای پرداختی 

برای هر تن بنزین پتروشیمی کمتر از بهای بنزین وارداتی بوده است.

اقتصاددرآینهرسانهها

قیمت بازارنوع سکه
863000سکه تمام طرح جدید
864000سکه تمام طرح قدیم

466000نیم سکه
262000ربع سکه

170000گرمی
88000هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3270دلار
3595یورو
5060پوند

886درهم

موسسه  یک  که  حالی  در 
دقیق  میــزان  بین المللــی 
دارایی های بلوکه شده ایران در 
خارج از کشور را 150 میلیارد 
دلار اعلام کرد، اما علی طیب نیا 
ما  اظهاراتی گفت:  ذخایر  در 
»ممکن  از کشــور  در خارج 
به 100 میلیارد  نزدیک  است« 

دلار باشد.
وزیر اقتصاد در نشست شورای 
وزیران صندوق اوپک در وین درباره 
پول های بلوکه شــده ایران گفت: 

آنچه قابل اســتفاده و دسترسی 
است رقم اعلام شده از سوی رئیس 
کل بانــک مرکزی اســت. حدود 
35میلیارد دلار از منابع ارزی بانک 
مرکزی نزد شرکت نیکو وابسته به 
شرکت ملی نفت ایران در گذشته 
سپرده گذاری شده و این پول در 
پروژه ها و یا هزینه های شرکت نفت 
و یا ســایر موارد اختصاص یافته 
اســت و اکنون قابلیت استفاده را 
ندارد.  همچنین حدود 22 میلیارد 
دلار از این منابع نزد شرکت بیمه 

کشــور چین بصورت وثیقه برای 
طرح های تامین مالی ایران مورد 
استفاده قرار گرفته و بنابراین قابل 
استفاده نیست و رقم قابل استفاده، 
کمتر از 30 میلیارد دلار است که 
جزء منابع مالی بانک مرکزی است. 
به گزارش ایســنا، طیب نیا با 
اشاره به مزیتهای قانون تشویق و 
حمایت از سرمایه گذاری خارجی 
در ایران در خصــوص برنامه ها و 
اقدامات ویژه وزارت اقتصاد برای 
جذب ســرمایه گذاری خارجی به 

ایران گفت: محدودیت های ناشی 
از تحریم ها برطرف خواهد شــد و 
شرایط برای استفاده از سرمایه های 
فناوری هــای  ورود  و  خارجــی 
پیشرفته به کشور فراهم می شود. 
در حالــی کــه ایــن روزها 
روایت های متعددی از دارایی های 
بلوکه شــده کشــورمان در سایر 
کشــورها ارائه می گــردد، اعلام 
اعــداد متفاوت و بعضاً متناقض از 
سوی مسئولانی که متولیان اصلی 
می شوند  قلمداد  کشــور  اقتصاد 

نگران کننــده اســت. در حالی 
کــه اعــدادی در حدفاصل 20 تا 
180 میلیــارد دلار به عنوان رقم 
دارایی های مســدود شــده ایران 
اعلام می گردد، این تشــتت آرا و 
نظرات مســئولان جز بر بی ثباتی 
فضای کلان اقتصاد و بی اعتمادی 
مردم نمی افزاید. چیزی که نتیجه 
آن بــه انزوا رانده شــدن مردم و 
بخش خصوصی اقتصاد به عنوان 
اقتصادی  پیشرفت  اصلی  اسکلت 

خواهد بود.

ایــن رویه ناصواب که پیش از 
این در نحوه اطلاع رســانی دولت 
دربــاره حــذف دریافت کنندگان 
یارانه ها و اعلام تک نرخی شــدن 
بنزین سابقه داشــت، این شائبه 
را ایجــاد می کند که دولت مردم 
را در اساســی ترین مســائل خود 
نامحرم می داند، لذا شایسته است 
اعضــای اقتصــادی هیئت دولت 
با ارائه بــرآوردی دقیق از میزان 
دارا یی های کشور مردم را در این 

خصوص دچار سرگردانی نکنند.

اصناف  فراکسیون  رئیس 
مجلس شورای اسلامی گفت: 
به رغم این که دولت اعلام کرده 
که کشور از رکود خارج شده 
ولی این خروج در هیچ یک از 

اصناف نمود ندارد.
به گزارش خبرنــگار کیهان، 
شهباز حسن پور، دیروز در مراسم 
رونمایی از ســامانه اطلاع رسانی 
جامع آنلاین و همراه اتاق اصناف 
ایــران، افزود: رکود در بخش های 
مختلف بازار حاکم اســت و این 
موضوع تبدیل بــه چالش اصلی 

اصناف شده است.
وی تاکیــد کــرد: یکی دیگر 
از چالش هــای اصلی اصناف عدم 

هماهنگی مابین آنها و دولت است 
به طوری که هیچ بانکی به اصناف 

خدمات نداده است.
وی نبود تعامــل بین وزارت 
اقتصــاد و اصنــاف را یکی دیگر 
از چالش های اصلــی اصناف نام 
برد و اظهار داشــت: مالیات باید 
از گردن کلفت هــا گرفتــه، از آن 
شرکت های بزرگ که باید واگذار 
می شــدند و هنوز نشــده اند، از 
دولتی  هواپیمایی  شــرکت های 
کــه 400 میلیارد تومان از جیب 
مردم به آنها پرداخت شده و فرار 

مالیاتی دارند.
وی افزود: در کشور ما بیش از 
4 میلیون نفر اتباع خارجی وجود 

دارد که وضعیــت مالی برخی از 
آنها فوق العاده اســت و یک ریال 
هم مالیات نمی دهند، مالیات باید 

از اینها گرفته شود.
وی ادامــه داد: ما یاد گرفتیم 
کــه فقط از کارمنــدان و اصناف 
خرده پا مالیــات بگیریم تا باعث 
تعطیلی برخی از بنگاه های تولیدی 
به خصوص در شهرستان هایی مثل 
سیســتان و بلوچستان که مردم 

بسیار محروم دارند، بشویم.
نماینــده مردم ســیرجان و 
بردسیر در مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: در حالی که کشور در 
حال رکود اســت، سال گذشته و 
برخوردهای  بعضی  شاهد  امسال 

نابجا با اصناف کشور مخصوصا در 
شهرستان ها هستیم. من از دولت 
و مســئولین انتظــار دارم هرچه 
ســریعتر چاره اندیشی کنند و به 

کمک اصناف بشتابند.
حسن پور، هم چنین از هیئت 
رئیسه اتاق اصناف ایران خواست 
تا با سفر به شهرستان ها از نزدیک 
با مشــکلات اصناف آشنا شوند. 
مجلس شورای اسلامی هم آمادگی 
کامــل دارد تا نســبت به اصلاح 
برخی از قوانین و حتی لغو قوانین 
زایــد که در این رابطه وجود دارد 
به کمک اصناف بیاید و نیازهای 
قانونــی آنها را در برنامه ششــم 

بگنجاند.

علی فاضلی رئیس اتاق اصناف 
ایران در این مراســم در خصوص 
ضرورت ایــن برنامه گفت: برنامه 
اتاق اصناف ایــران آخرین اخبار 
را از وب سایت دریافت می کند و 
در برنامه نمایش می دهد.کاربران 
می توانند اخبار عمومی وب سایت 
را به راحتی بر روی گوشــی های 
هوشــمند خود مطالعــه کنند. 
طراحی برنامه کاملا کاربرپســند 
و ساده اســت. همچنین کاربران 
می توانند به سیســتم وارد شوند 
تا اخبار غیرعمومی را نیز مشاهده 

کنند.
براســاس ایــن گــزارش، از 
قابلیت هــای ایــن برنامه صفحه 

شــروع )نمایش لوگــو(، صفحه 
نمایش فهرســت تمــام خبرها، 
)تیتر،  نمایش کامل خبر  صفحه 
تاریخ، متن خبــر(، صفحه ورود/
خروج سیســتم، صفحــه درباره 

برنامه است.
همچنین امکانات برنامه شامل 
نمایــش تمام خبرهــا به صورت 
فهرســت )تیتر و خلاصه خبر(، 
نمایش کامل خبر به صورت متن 
)تیتر، متن و تاریخ(، ورود و خروج 
به برنامه، بازگشایی خبر در سایت 
اصلی، نمایــش اخبار عمومی به 
رای همــه کاربران، نمایش اخبار 
غیرعمومی برای کاربرانی که وارد 

شده اند.

رئیس فراکسیون اصناف مجلس:

ادعایدولتمبنیبرخروجازرکوددرهیچصنفیمشاهدهنمیشود

یــک عضو کمیســیون 
شــورای  مجلس  اقتصادی 
برنامه ششم  نگارش  اسلامی 
بر مبنای شرایط پساتحریم را 

به نفع دشمن دانست.
در  پورابراهیمی  محمدرضــا 
گفت وگو با نسیم خاطرنشان کرد: 
مجلس با نگارش برنامه ششم بر 
مبنای شرایط پسا تحریم موافق 
نیســت، بایــد حالت هایی برای 
نگارش برنامه در نظر گرفته شود 
که امکان لغو تحریم ها در آن در 

نظر گرفته شــود و همچنین به 
تداوم وضعیت فعلی و اســتمرار 

تحریم ها هم توجه شود.
باید  پورابراهیمی تاکید کرد: 
امکانــی در برنامه ششــم فراهم 
شود که اگر 1+5 به تعهدات خود 
عمل نکرد و تحریم ها پابرجا ماند 
بتوانیم کشور را در شرایط تحریم 
هم اداره کنیم، که این بستگی به 
حالت های بودجه نویسی و تعیین 
سقف و کف برای فروش نفت در 
برنامه ششــم و بودجه سال های 

آینده دارد.
وی گفــت: بردن کشــور به 
ســمت اقتصاد پس از تحریم در 

شــرایطی که هنوز چند و چون 
اجرای توافق هســته ای مشخص 
نیست در آینده، برای کشور بحران 
ایجاد می کند و آن را در شــرایط 
ویژه ای قــرار می دهد که به نفع 
دشمن است و مدیران دستگاه های 
اجرایی را در ســال های آینده به 

دردسر می اندازد.
عضو کمیسیون مجلس تصریح 
کرد: باید حالت های خوش بینانه 
و بدبینانه در نظر گرفته شــود. 
حالت خوشبینانه برداشته شدن 

تحریم ها و عمل کردن گروه 5+1 
به وعده های خود اســت و حالت 
بدبینانه تــداوم تحریم ها و حتی 
بدتر شدن تحریم ها از وضع فعلی 
است که همه این حالت ها مطمئنا 
در بررسی لایحه برنامه ششم در 
مجلس در نظر گرفته خواهد شد.

عضــو کمیســیون اقتصادی 
مجلس با انتقــاد از برنامه ریزی 
برای افزایش خام فروشی در برنامه 
ششم به نســیم عنوان کرد: اتکا 
به خام فروشــی آسیب جدی به 

نگارش برنامه ششم وارد می کند 
که این خام فروشــی می تواند در 
حــوزه نفــت و گاز و یا در حوزه 

دیگر مواد اولیه باشد.
باید  ما  افــزود:  پورابراهیمی 
ظرفیت های خــود در حوزه های 
دیگر بــه خصوص در حوزه نفت 
و گاز را افزایــش دهیــم و این 
درست نیست که وعده دهیم که 
تا پایان برنامه ششــم توسعه در 
زمینه خام فروشی تلاش خود را 

دوچندان خواهیم کرد.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

نگارشبرنامهششمبرمبنایشرایطپساتحریمبهنفعدشمناست

مدیرعامل شرکت دخانیات خواستار قطع واردات سیگار در 
سال جاری شد.

محمد حسین برخوردار در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که براساس 
قانون برنامه پنجم توسعه دولت باید تا انتهای سال جاری واردات سیگار 
را به صفر برســاند، اظهار کرد: به جای واردات باید برای تولید داخلی و 

مشارکتی در کشور امکانات فراهم شود.
وی با بیان این که دخانیات پتانســیل این را دارد که همراه با تولید 
مشارکتی نیاز کشــور را تامین کند و حتی صادرات داشته باشد، گفت: 

تقاضای ما از دولت این است که واردات سیگار را متوقف کند.
مدیرعامل شرکت دخانیات با بیان این که بزرگترین معضل ما در حال 
حاضر جلوگیری از قاچاق است، ادامه داد: متاسفانه روی این بخش تمرکز 
نشــده است که با توجه به دستور مقام معظم رهبری برای جلوگیری از 

قاچاق، از مسئولان می خواهیم که به جد دنبال این موضوع باشند.
برخــوردار با اشــاره به تلاش قاچاقچیان بــرای از بین بردن صنعت 
دخانیات کشــور گفت: سطح قیمت این ســیگار ها که معلوم نیست در 
آن ها از چه توتونی استفاده می شود به گونه ای است که می خواهند قیمت 
تولید ات مان را بپوشانند. وی افزود: در حال حاضر در کشور مصرف کننده 
وجود دارد و اگر ما نتوانیم نیاز را تامین کنیم، قاچاقچی ها می خواهند آن 
را جبران کنند؛ بنابر این باید در اولین اقدام تجهیزات خود را به روز کنیم 
و سعی در جذب سرمایه گذار و برند های خارجی در کشور داشته باشیم.

مدیرعامل شــرکت دخانیات با بیان اینکه اکنون برندهای مختلفی 
در داخــل اقدام به تولید می کنند، اظهار کرد: با فضایی که از طریق لغو 
تحریم ها ایجاد می شود حتما ســطح مشارکت بالا می رود و اگر واردات 
را قطع کنیم می توانیم از سرمایه گذاری برندهای خارجی برای تولید در 

ایران استفاده کنیم.

مدیرعامل شرکت دخانیات:
دولت واردات سیگار را قطع کند

بی اطلاعی دولت از میزان دقیق
دارایی های بلوکه شده ایران

به دنبال انتشار برخی خبرها مبنی بر دریافت کارمزد و همچنین 
مالیات بر ارزش افزوده از کارت خوان ها، معاون فناوری اطلاعات 
بانــک مرکزی این موضوع را تکذیب و آن را یک دروغ تلگرامی 

عنوان کرد.
اخیرا برخی با انتشار خبرهایی در شبکه های اجتماعی مدعی شدند 
که بعد از کاهش نرخ ســود بانکــی، بانک ها با کمبود منابع مالی مواجه 
شــده و طرح های تشویقی خود از جمله پرداخت تسهیلات به صاحبان 
کارت خوان هــا را حذف کرده اند؛ از این رو اصناف هم در ارائه  خدمات به 
مشتریان از طریق کارت خوان ها محدودیت  هایی در نظر گرفته اند. به این 
صورت که اســتفاده از کارت خوان ها مشروط به خرید های بیش تر از 10 
هزار تومان شده و نظام بانکی هم برای خرید های کمتر از این رقم هزینه 
300 تومانی اعمال کرده است. از سوی دیگر عنوان شد که سازمان امور 
مالیاتی نیز درصدد است که از تراکنش کارت خوان ها 9 درصد به عنوان 

مالیات بر ارزش افزوده کم کند.
این در حالی است که ناصر حکیمی- معاون فناوری و اطلاعات بانک 
مرکزی- با رد اخبار منتشره به ایسنا اعلام کرد که تمامی این خبرها تنها 

یک دروغ تلگرامی است.
پیگیری موضوع از سازمان امور مالیاتی نیز حاکی از تکذیب دریافت 

مالیات برارزش افزوده از کارت خوان هاست.
بحث دریافت کارمزد از کارت خوان ها از تابستان سال گذشته مطرح 
شد، اما به دلیل مخالفت اصناف و مباحث پیش  آمده، هیئت دولت بررسی 
بیشتر این موضوع را به شورای پول و اعتبار محول کرد، اما با گذشت بیش 
از 9 ماه از طرح این موضوع تاکنون شورای پول و اعتبار موضوع دریافت 
کارمزد از کارت خوان ها را بررسی نکرده و بانک مرکزی هم دستوری در 

این رابطه صادر نکرده است.

معاون بانک مرکزی:
دریافت کارمزد و مالیات از کارت  خوان ها 

دروغ است

رئیس روابط عمومی وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد واردات 
چهار نوع میوه نیاز به هیچ مجوزی ندارد.

شاهرخ رمضان نژاد گفت: پیرو اطلاع رسانی های قبلی و مکرر، ممنوعیت 
واردات میوه- به جز میوه های گرمسیری که در داخل، زمینه تولید برای 
عرضه در سطح ملی نیست- از سیاست های اصولی وزارت جهاد کشاورزی 
در دولت تدبیر و امید جهت حمایت از تولید داخلی می باشد. در این ارتباط 
فقط واردات میوه های موز، آناناس، نارگیل و انبه مجاز می باشد و به منظور 
جلوگیری از هرگونه انحصــار و رقابتی نمودن امر واردات این چهار نوع 
میــوه  با رعایت اصول قرنطینه ای، نیاز به هیچگونه مجوز و مراجعه ای به 
وزارت جهاد کشاورزی ندارد و تمامی اشخاص حقیقی و حقوقی متقاضی 
واردات که دارای صلاحیت های لازم هستند می توانند در چارچوب ضوابط 

و مقررات به واردات آنها اقدام نمایند.
وی وجود انحصار در واردات میوه های فوق الذکر را تکذیب کرد.

وزارت جهاد کشاورزی:

واردات چهار نوع میوه
 نیاز به هیچ مجوزی ندارد

اتاق  بازرســی  معاون 
تهــران جریمه  اصنــاف 
و  گران فروشان  99درصد 
متخلفان صنفی در ســال 
جــاری را زیر یک میلیون 

تومان اعلام کرد.
حسین درودیان در گفت وگو 
با ایسنا، اظهار کرد: حدود 60 
درصد تخلفات امســال مربوط 
به عدم درج قیمت، 30 درصد 
بقیه  به گران فروشی و  مربوط 

مربوط به عــدم صدور فاکتور 
بوده است.

وی همچنین با بیان اینکه 
بیشــتر جرایم نقدی متخلفان 
کمتر از 100 هزار تومان بوده، 
اظهار کرد: حــدود 80 درصد 
از متخلفــان ملزم به پرداخت 
جریمه 100 هزار تا یک میلیون 
تومانی شــدند و حــدود یک 
درصــد از متخلفان به جریمه 
بیش از یک میلیــون تومانی 

محکوم شدند.
معاون نظارت و بازرسی اتاق 
افــزود: جریمه  تهران  اصناف 
بیش از یک میلیــون تومانی 
بیشتر برای برندهای خارجی و 
در حوزه کیف و کفش صورت 

گرفته است. 
در ایــن بخش بیشــتر با 
تخلفاتی مواجه شدیم که باید 
این میــزان جریمه را پرداخت 

می کردند.

درودیــان همچنین با بیان 
و  میوه  فروشــندگان  اینکــه 
تره بار، خواروبار، نان، شیرینی، 
گوشت، مرغ و ماهی بیشترین 
میزان تخلفــات صنفی را در 
ماه رمضان داشــته اند، گفت: 
ســنتی  نان  واحدهای  برخی 
که ســهمیه آرد داشتند و باید 
نــان را به قیمت دولتی عرضه 
می کردنــد، نان ها را به قیمت 
آزاد فروختند که تخلف بوده و 

برخوردهای قانونی لازم با آنها 
صورت گرفته است.

وی با اشاره به تخلفاتی که 
در زمینه مواد پروتئینی صورت 
گرفته اســت، توضیح داد: در 
فروش این مواد بعضاً کم فروشی 
صــورت گرفتــه و در زولبیا و 
بامیه نیز شــاهد گران فروشی

بوده ایم.
درودیان با بیان اینکه بیشتر 
و  تخلفات شــامل کم فروشی 

نداشــتن برچسب قیمت روی 
کالاها بود، گفــت: طرح ویژه 
بازرســی ماه مبــارک رمضان 
در قالــب 60 تیم گشــت زنی 
مشترک با تعزیرات حکومتی و 
وزارت بهداشت اجرا شد که این 
گشــت های ویژه در دو شیفت 
صبح و بعدازظهر از ســاعت 8 
تا 22 بــر روند فعالیت اصناف 
مرتبط با مــاه مبارک رمضان 

نظارت داشتند.

معاون بازرسی اتاق اصناف اعلام کرد

جریمه99درصدگرانفروشانزیریکمیلیونتومان!

یک رسانه حامی دولت نوشت: منابع مالی آزاد شده ایران نباید صرف 
واردات بیشتر شود.

خبرگزاری ایســنا از قول یک کارشناس اقتصادی با تأکید بر این که ارزهای 
بلوکه شده ایران در کشورهای دیگر در صورت بازگشت به کشور متعلق به نسل های 
حال و آینده اســت، خاطرنشان کرد: لازم است این منابع به بخش مولد صنعت 

و کشاورزی در حد معقول تزریق شود و نباید آن را صرف واردات بیشتر کرد.
محمــد قلی یوســفی گفت: اگر دولــت بخواهد از این منابــع برای جبران 
نارسایی های خود استفاده کند اقتصاد کشور لطمه می خورد و این همان رشد بد 
اســت. بنابراین باید این منابع به عنوان ثروت نسل های دیگر و برای درآمدزایی 
مورد اســتفاده قرار گیرد. وی با اشــاره به این که اقتصاد ایران در طول دهه های 
گذشــته به دلیل تحریم ها و سیاست گذاری های اشتباه با مشکلات جدی مواجه 
شده است، اظهار کرد: ارزهایی که به کشور باز می گردد سرمایه های ملی هستند 

که باید به بخش مولد صنعت و کشاورزی در حد معقول وارد شوند.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به وضعیت رکود تورمی افزود: در این شرایط 
فعالیت در بخش صنعت و کشاورزی بازدهی کم دارد و فعالیت های واسطه گری 
با بازده بالا همراه است. وی با تأکید بر این که دولت طی سال ها به بهانه تحریم ها 
سیاست گذاری های خود را توجیه کرده است، عنوان کرد: با برداشته شدن تحریم ها 
لازم اســت سیاســت های کوتاه مدت و تنگ نظرانه و سیاست های بلندمدت در 

مسیر رشد تدوین شود.
این کارشــناس اقتصادی در این باره عنوان کرد: رشد بد و مخرب در بخش 
اقتصاد ناشی از واسطه گری فعالیت های خدماتی و تجارت و در نهایت بخش  مسکن 

است که ربطی به بهره برداری، سرمایه گذاری و اشتغال ندارد.
یوسفی ادامه داد: اما رشد خوب باید به سرمایه گذاری، بهره وری بالا، اشتغالزایی 

و ایجاد تنوع در تولید بینجامد.

رسانه حامی دولت:
منابع آزاد شده

 نباید صرف واردات بیشتر شود

در جریان معاملات روز گذشته بازار سرمایه 
شاخص بورس برای چهارمین روز پیاپی منفی 
بود و ۴0۶ واحد ریزش داشت تا از زمان توافق 
هسته ای، این شاخص حدود هزار و 800 واحد 

سقوط را تجربه کند.
به گزارش تسنیم؛ در معاملات دیروز بازار سرمایه 
شاخص بورس برای چهارمین روز پیاپی منفی بود و 
با افت 406 واحدی تــا ارتفاع 67 هزار و 644 واحد 

پا پس گذاشت.
شــاخص های اصلی بازار سرمایه هم روز گذشته 
نزولــی بودند بــه طوری که شــاخص قیمت )وزنی 
- ارزشــی( 165 واحــد، کل)همــوزن( 62 واحــد، 
قیمت)هموزن( 54 واحد، آزادشناور 584 واحد، بازار 
اول 273 واحد و شــاخص بازار دوم 959 واحد افت 

کردند.
در بازارهــای فرابــورس ایران نیز بــا جابجایی 
63میلیــون ورقه به ارزش 164 میلیــارد تومان در 
10هزار نوبت، آیفکس 2/3 واحد افت کرد و در کانال 

803 واحد قرار گرفت.
به محض رســانه ای شــدن توافق هســته ای در 

سه شنبه هفته گذشته، بازار سرمایه واکنش معکوس 
نشــان داد و تنهــا یک روز پــس از آن یعنی در روز 

چهارشنبه، بورس بیش از 600 واحد افت کرد.
 پس از تعطیلات عیــد فطر نیز بازار روند نزولی 
خود را حفظ کرد بطوریکه روز دوشنبه 600، سه شنبه 
100 و چهارشنبه 400 واحد کاهش یافت تا در طی 
چهار روز کاری بعد از توافق حدود هزار و 800 واحد 

کاهش یابد.
ریزش شــدید بورس پس از توافق نشان داد که 
تحلیل هــای قبلی حامیان دولت مبنی بر اینکه همه 
وضعیت اقتصاد کشــور و بورس را به توافق گره زده 
بودند صحیح نبوده و الآن بورس علیرغم توافق، حدود 

هزار و 800 واحد ریزش کرده است.
کارشناســان اقتصادی حامی دولت و رسانه های 
این طیف از جمله ایسنا معتقدند بی اعتقادی وزرای 
اقتصاد دولت روحانی و بی عملی آنها در قبال اقتصاد 
داخلــی باعث ریزش های مکــرر بورس پس از توافق 
شده است. این ریزش ها نشان می دهد تنها عامل رونق 
اقتصاد توجه به ظرفیت های درونی و بومی اســت نه 

نگاه به خارج.

سقوطپیدرپیبورس
پسازتوافق

رئیس سازمان چای کشور طلب چایکاران از 
دولت را 52 میلیارد تومان اعلام کرد.

محمدولی روزبهان در گفت وگو با فارس گفت: چین 
سوم برگ سبز چای از حدود 15 مرداد آغاز می شود.

وی با بیان اینکه چین دوم برگ سبز چای تا روز 
گذشته ادامه داشت: گفت در این مرحله حدود 25هزار 

تن برگ سبز چای برداشت شد.
روزبهان تصریح کرد: در چین بهاره و مرحله اول 

برداشــت برگ سبز چای حدود 34 هزار تن برداشت 
شــد. وی افزود: از اوایل اردیبهشت تاکنون 13 هزار 
تن چای خشک در 154 کارخانه چای سازی مازندران 
و گیلان تولید شده است. رئیس سازمان چای کشور 
با بیان اینکه ارزش برگ سبز چای خریداری شده از 
کشاورزان از ابتدای فصل برداشت تاکنون 96 میلیارد 
تومان بوده است، گفت: از این مبلغ تاکنون 43 میلیارد 
و 500 میلیون تومان به چایکاران پرداخت شده است.

رئیس سازمان چای کشور اعلام کرد
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 بر اســاس گزارش هفتگی بانک مرکزی متوسط قیمت 
خرده فروشی 5 گروه مواد خوراکی افزایش و قیمت دو گروه 
دیگر کاهش یافته البته نرخ چهار گروه مواد خوراکی در این 

هفته تغییری نداشته است.
بانک مرکزی گزارش هفتگی متوسط قیمت خرده فروشی برخی 
از مواد خوراکی در تهران هفته منتهی به 26 تیر 94 را اعلام کرد که 
بر این اساس نرخ انواع میوه تازه در هفته مذکور 12/6 درصد نسبت 

به هفته قبل از آن کاهش قیمت داشته است.
براساس اعلام بانک مرکزی در هفته مذکور، در گروه لبنیات بهای 
پنیر غیر پاستوریزه معادل 1/6درصد افزایش داشت و قیمت سایر اقلام 
این گروه نسبت به هفته قبل بدون تغییر بود. بهای تخم مرغ معادل 2/4 
درصد کاهش یافت و شانه ای 70 تا 100 هزار ریال فروش می رفت.

در ایــن هفته در گروه برنج، قیمت تمام اقلام این گروه ثابت بود. 

در گروه حبوب، بهای لپه و نخود معادل 0/4 درصد، لوبیا چشم بلبلی 
2/2 درصد و لوبیا قرمز 0/1 درصد افزایش داشت و قیمت سایر اقلام 

این گروه بدون تغییر بود.
در هفته مورد بررسی، در میادین زیر نظر شهرداری گلابی عرضه 
نمی شد ولی سایر اقلام میوه و سبزی تازه که تعدادی از آن ها از نظر 
کیفی در مقایسه با سایر میوه فروشی ها متفاوت بودند، به نرخ مصوب 

سازمان میادین میوه و تره بار عرضه می گردید. 
میوه فروشی های سطح شــهر اقلام میوه و سبزی تازه را عرضه 
می نمودند که در گروه میوه های تازه بهای گیلاس معادل 7/5 درصد 
افزایــش ولی قیمت ســایر اقلام این گروه بیــن 3/4 تا 28/5 درصد 

کاهش یافت.
در گروه ســبزی های تازه بهــای گوجه فرنگی معادل 5/9 و پیاز 
4/8 درصد افزایش ولی قیمت ســایر اقلام این گروه بین 0/2 تا 9/3 

درصد کاهش داشت.
در هفته مورد گزارش بهای گوشــت گوسفند و گوشت تازه گاو و 

گوساله ثابت بود. قیمت گوشت مرغ معادل 4 درصد افزایش یافت.
در این هفته بهای قند معادل 0/1 درصد و شکر 1/2 درصد افزایش 
ولی قیمت روغن نباتی جامد  0/1 درصد کاهش داشــت. بهای چای 

خارجی و روغن نباتی مایع ثابت بود.
براســاس اعلام بانک مرکزی طی یک ســال منتهی به هفته 26 
تیر 94 نرخ لبنیات 9/2 درصد، تخم مرغ 3/3 درصد، برنج 9 درصد، 
حبوب 16/2 درصد، میوه های تازه 14/5 درصد، گوشــت قرمز 7/6 
درصد، قند و شکر 5/5 درصد، چای 5 درصد و روغن نباتی 0/8 درصد 

افزایش داشته. 
در مدت مذکور نرخ سبزی های تازه 1/6 درصد و گوشت مرغ 6/2 

درصد کاهش یافته است.

بر اساس گزارش بانک مرکزی
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